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Besöksadress: Telefonvägen 30, plan 9 www.stockholm.se 

 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 27 september 2011 
 

Justerat den 27 september 

 

Godkänt via e-post Godkänt via e-post 

  

Kerstin Bergenbrant Olsson                                Tita Bergquist  

    

Plats: Förvaltningen, Lars Magnus 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF  

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Tita Bergquist ersättare SPF 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

  

Ingrid Widebäck avdelningschef för social omsorg 

Marie Bergström projektledare 

Anna Ambjörn utredare, avdelningen för samhällsplanering 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

Förhinder:  

Ingrid Eriksson ersättare  SPF 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade 

mötet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Tita Bergquist utsågs att justera dagens 

protokoll.  
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§ 4. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

 Pensionärsrådets protokoll 2011-08-23 

Pensionärsrådet hade frågor om trygghetsboende. Se vidare under § 9. 

 

 Handikapprådets protokoll 2011-08-18 

Pensionärsrådet tog del av handikapprådets protokoll som lades till 

handlingarna. 

 

§ 5. Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2011-08-25 

Pensionärsrådet tycker det är angeläget att Aspuddsparken upprustas. 

 

Förvaltningen instämmer. De tekniska förvaltningarna har dock gjort en 

annan prioritering. När mark och grönområden tas för nybyggnation ska 

fastighetsägaren betala för det. Pengarna kan sedan användas för upprustning 

av parker, informerade Ingrid Widebäck. 

 

§ 6. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2011-09-23 

Protokollet delades ut vid mötet och ev. frågor tas upp vid nästa 

sammanträde. 

 

§ 7. Försöksverksamheten Bättre Samverkan – Bättre Liv 

Marie Bergström, projektledare, informerade om försöksverksamheten Bättre 

Samverkan Bättre Liv, som syftar till att förbättra vården och omsorgen om 

de mest sjuka äldre. Detta är en av 19 försöksverksamheter i landet som 

erhållit statliga stimulansmedel, där Hägersten-Liljeholmen fått 14 mnkr 

under 3 år. Projektet startade i september 2010 och kommer att pågå till 2013 

med slutrapport under hösten 2013. 

 

Syfte är att långsiktigt och varaktigt förbättra samverkan mellan de aktörer 

som ger vård och omsorg till de mest sjuka äldre genom att etablera 

förbättrade samverkansformer med gemensamma rutiner. 

 

12 aktörer deltar 

 Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning (beställarenheten och den 

egna hemtjänsten)  

 Stockholms läns landsting (vårdcentralerna i Liljeholmen, Gröndal, 

Axelsberg samt ASIH Långbro Park, akutmottagningen och geriatriska 

kliniken på Karolinska universitetssjukhuset i Huddinge)  

 Privata vård- och omsorgsaktörer: Fruängens Vårdcentral 

(Praktikertjänst), Reagera-klinikerna, Attendo hemtjänst samt PR Vård  

 

Organisationen består av styrgrupp, analysgrupp och chefsgrupp. Två 

konsultföretag har uppdrag i projektet. Verksamheterna har utbildats i Lean-

metodiken som används för att kunna identifiera och åtgärda problem. 

Tanken med Lean är att endast göra det som skapar värde för kunden och att 

arbeta med ständiga förbättringar. 
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Definition av målgruppen ”de mest sjuka äldre” 

 Individer över 65 år med omsorgsinsatser i form av hemtjänst i ordinärt 

boende eller avlösning/växelvård samt:  

 minst 2 slutenvårdsepisoder under de senaste 12 månaderna och/eller 

 omfattande långvarig hemsjukvård (lägst ett hembesök i veckan under 

minst 2 månader alt. Avancerad Sjukvård I Hemmet (ASIH) 

sjukvård eller avancerad hemsjukvård. 
 

Av totalt 9 230 invånare över 65 år inom stadsdelen utgör ca 600 invånare 

(6%) en grupp med omfattande och komplexa vård- och omsorgsbehov. De 

står för 31% av landstingets resursinsatser och 53% av stadsdelens 

resursinsatser för alla över 65 år som bor hemma i ordinärt boende.  

 

Pensionärsrådet tackade för en intressant information. 

 

§ 8. Nybyggnation i stadsdelen 

Anna Ambjörn utredare vid förvaltningens avdelning för samhällsplanering 

berättade om aktuella och planerade byggnationer i stadsdelsområdet, utifrån 

en karta (arbetsmaterial) som delades ut. En del är redan byggt, andra 

projekt är på gång eller planeras längre fram i tiden. Totalt beräknas det att 

bli ca 10 000 lägenheter i stadsdelen. Nya grupp- och servicebostäder enligt 

LSS och förskolor planeras i nybyggnationen. 

  

Ett områdesprogram ska tas fram för Aspudden och Midsommarkransen 

utifrån önskemål av stadsdelsnämnden för att man ska kunna få en överblick 

över alla olika byggprojekt i området. 

 

Än finns inga beslut för överdäckningen av Örnsbergs tunnelbana och 

Axelsbergs tunnelbana. Detta kommer att påverka den fortsatta 

nybyggnationen i dessa områden med ca 1000 lägenheter. Förskola finns 

också planerat.  

 

Stiftelsen Hotellhem i Västertorp planerar att bygga ut med 280 lägenheter. 

Projektet var inte med på kartan.  

 

I Fruängen undersöker fastighetsägaren Citycon hur centrumanläggningen 

kan rustas upp. Spårvagn/tvärbanan syd kommer att stanna vid Fruängens 

centrum. På nämnden i oktober behandlas en remiss om Spårvagn syd. 

Pensionärsrådet har möjlighet att lämna synpunkter.  

 

Även i Mälarhöjden planeras ett mindre flerfamiljshus på befintlig villatomt.  

 

Kerstin Svenson berättade att det byggts ett ”ekologiskt hus” i Västertorp. 

 

Marianne Svensk undrade vad som händer med brandstationen. Anna A 

informerade att brandstationen ingår i områdesprogrammet för Aspudden 

och Midsommarkransen. Det har kommit in många förslag om att behålla 

brandstationen, som dock är mycket otillgänglig. Det finns ännu inga beslut. 
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Frågor om de olika projekten kan ställas till Anna A via Anneli R. 

Pensionärsrådet tackade för en bra information. 

§ 9.  Aktuell information  

Ingrid W informerade att beställarenheten – äldre utökat antalet 

biståndshandläggare för att kunna fokusera på omprövning och uppföljning. 

 

En ev. omstrukturering av servicehuset Trekanten till trygghetsboende har 

skapat oro och skrivelse med namninsamling mot detta har inkommit till 

stadsdelsnämnden. Bakgrunden till oron är en artikel om omvandlingen av 

Väduren på Norrmalm till trygghetsboende, som inneburit höga hyror för de 

boende. Detta är olyckligt menade Ingrid W. 

 

Äldrenämnden har fattat beslut och föreslagit en omvandling av servicehusen 

Axelsberg och Trekanten till trygghetsboende. Än finns dock inga beslut av 

kommunstyrelsen och stadsdelsnämnden. Frågan tas upp i samband med 

stadens budgetarbete inför 2012. Stadens budget kommer i mitten på oktober. 

Förvaltningen kommer att informera de boende. Ett viktigt skäl till att dessa 

servicehus föreslagits bli trygghetsboende är att det inte behövs några 

ombyggnader av lägenheterna som innebär höga hyror.  

 

Vid en omvandling från servicehus till trygghetsboende är det tänkt att de 

boende ska bo kvar. För boende med omfattande omvårdnadsbehov kan det 

bli aktuellt att flytta till ett vård- och omsorgsboende.   

 

På rådets fråga om Seniorhälsan kommer att vara kvar vid ev. 

omstrukturering av servicehus till trygghetsboende, svarade Ingrid W att 

Yvonne Goldberg, avdelningschef för utförarna inom äldreomsorgen, i så 

fall återkommer med svar. 

 

§ 10. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2011-09-29 

Följaden ärenden behandlades av pensionärsrådet. 

 

Ärende 2: Medborgarförslag om fixartjänst för rörelsehindrade och för 

personer med stora balanssvårigheter 

Det kan vara svårt att avgöra vem som ska få fixartjänster, menade 

pensionärsrådet. 

 

 Ärende 5: Tertialrapport 2 - 2011 

Pensionärsrådet undrade hur många hemtjänstutförare det finns i stadsdelen.  

Det finns ett 80-tal hemtjänstutförare varav ett 50-tal har aktuella kunder. 

 

Den 8 november anordnas ett seminarium om demens. Fråga ställdes om 

representanter från pensionärsrådet har möjlighet att delta. Anneli R 

återkommer med svar. 

 

I rapporten beskrivs att Wii-spel finns på Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende och Fruängsgårdens servicehus. Det är en bra aktivitet som 

bör finnas på servicehusen, menade rådet. 
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Ingrid W svarade på rådets frågor om resultatenheter och budgetjusteringar.  

 

 

Ärende 6: Verksamhetschef enligt hälso- och sjukvårdslagen vid 

Axgårdens vård- och omsorgsboende 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 12: Plan för Stockholms bibliotek 2011-2015 

Pensionärsrådet undrade hur det blir med Farfar – barnbarn biblioteket som 

planeras vid Axelsbergs servicehus. Tita Bergquist informerade att hon och 

Monica Slama på förvaltningen ingår i en arbetsgrupp för att se hur man kan 

samverka kring verksamheten. 

 

Ärende 15: Förslag på ersättningsmodell i vård- och omsorgsboende i 

samband med parboendegaranti inom äldreomsorgen 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

 

Ärende 16: Plansamråd – tilläggsplan för Liljeholmskajen etapp 1 i 

Årstadal, Liljeholmen 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 22. Minnesanteckningar från Lokala Brå 

Fråga om tider för trygghetsvandringarna kom upp. Trygghetsvandringar 

planeras 5 tisdagar under hösten, kl. 18.30 (ca 1,5 timme). 

27 september – Västertorp 

4 oktober – Fruängen 

11 oktober – Axelsberg-Örnsberg (nybyggda området) 

18 oktober – Midsommarkransen 

25 oktober – Liljeholmen/Årstadal med fokus på Årstadal 

 

§ 11. Rapport från förtroenderåden 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade inget nytt att 

rapportera. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Nästa förtroenderådsmöte är 

den 20 oktober. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Den 29 september blir det 

”räkfrossa”. Nästa möte är den 18 oktober.  Protestskrivelse om omvandling 

till trygghetsboende överlämnades till Ingrid W. 

 

Kransen och Hägerstensåsens förtroenderåd, Bertil Andersson: I oktober 

anordnar förtroenderådet träff och äter ärtsoppa. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg. Nästa möte är den 13 oktober. 

Den 30 oktober ordnar förtroenderådet kaffestund.  

 

Lars lyfte fram att det är angeläget att promenadgruppen fortsätter som nu 

och att de äldre som sitter i rullstol får följa med samt att promenaden 

avslutas med gemensam kaffestund.  
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Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergqvist.  Det var surströmming den 30 

augusti och kräftfest den 20 september. Årsmötet hålls den 27 oktober och 

den 14 december blir det julfest. 

§ 12. Frågor till presidiet/gruppledarna 

Pensionärsrådet vill ta upp frågor om trygghetsboende och om det blir dyrt 

för den äldre, samt fråga om tomma servicehuslägenheter. 

           

§ 13. Inbjudan 

    - 

 

§ 14. Övriga frågor 

  

 KPR:s kontaktperson 

Pensionärsrådet beslöt att Karin Wilborg, SPF, inbjuds till sammanträdet den 

22 november 2011, därefter en gång per termin.  

 

Uppskattad bussresa 

Valter Lund berättade att PRO Fruängen fyllt 50 år, vilket firades med en 

bussresa den 5 september till Gysingen. Ca 130 personer från PRO Fruängen 

och Västertorp deltog.  

 

§ 15.  Nästa sammanträde 

OBS Måndagen den 24 oktober. Plats: Förvaltningen, plan 9, LM-rummet.  

Förmöte kl. 13.30-14.30 och sammanträde kl. 14.30-15.00. Aktuella 

nämndärenden tas upp med politikerna direkt. (Enligt pensionärsrådets 

protokoll från maj.) 

 

Kl. 15.00-16.00 Möte med presidiet/gruppledarna 

 

§ 16.  Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla och förklarade sammanträdet avslutat. 

                                                                            

Vi hurrade för Eiwor Arthursson som fyllt 80 år. 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


